

April 2024

[CSTM 2024 Saskatoon](#) – Bridging Transfusion Communities

Conference Registration [here!](#)

Early Bird Registration Deadline is April 30, 2024

Scientific Program [here!](#)

CSTM 2024 Social Events:

- Fun Run 5K: more information to come.
- President’s Reception Thursday May 23rd, 18h00 - 20h00, at Remai Modern Gallery (registration required)
- CSTM Posters viewing Friday May 24th, 17h00 – 18h00
- Exhibitor’s Reception Friday May 24th, 17h30 - 19h30 (Registration required)

The [Delta Hotels Bessborough](#) and the [Hilton Garden inn Saskatoon](#) are available for booking!

Home transfusion survey:

The Biomedical Excellence for Safer Transfusion (BEST) Collaborative is collecting data on international home transfusion practices. Since the COVID-19 pandemic, there has been renewed interest and demand for home transfusion to better serve patients. Therefore, there is a need to understand the current extent to which home transfusion has become available internationally and to understand how experienced sites have made home transfusion feasible and safe for patients.

The goals of this survey are to determine how “common” the practice of home transfusion has become internationally and identify the policies, processes, and workflows used by home transfusion programs to minimize the potential risks to patients receiving transfusions at home. If you wish to participate in this study, please click on this link: <https://redcap.link/0hg28qbx>

CSA Z902 – Blood and blood components: Draft document for public review

CSA Group is pleased to announce the completion of the draft standard, CSA Z902 – Blood and blood components. The draft document is now available for public review:

- English <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5228>
- French <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5229>

CSA Group invites you and your organization to view the draft document and welcomes your comments.

Save the date for upcoming events:

- 2 April, Virtual / Toronto: Learn transfusion seminar Topic teaching: [Transfusion QI project](#)
- 4 April, Chicago & Virtual: [Thrombosis & Hemostasis Summit 2024 of North America](#)
- 9 April, Vancouver: AMMI Canada – [CACMID Annual Conference](#)
- 11 April, Virtual: [ORBCON 19th Annual Transfusion Medicine Education Web Symposium](#)
- 13 April, Calgary: Alberta [Vein to Vein Conference 2024](#)
- 24-26 April, Winnipeg: [CVVA Annual Conference](#)
- 25 April, Virtual: University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: [Perinatal consensus conference recommendations](#)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)

CSTM blogs: Coming in April, a [recap of the 2023 CSTM poster winners](#)

The CSTM is grateful for the financial support of our 2023 annual conference sponsors:

Platinum Sponsor	Silver Sponsor	Bronze Sponsor
CSL Behring Canada	Octapharma	AstraZeneca
Grifols Canada	Takeda Canada	Cerus Corporation
QuidelOrtho		Fresenius Kabi Canada
		Roche

avril 2024

SCMT 2024 Saskatoon – Créer des ponts entre les communautés transfusionnelles

Inscription à la conférence [ici!](#)

La date limite d'inscription hâtive est le 30 avril 2024.

Programme scientifique [ici!](#)

Le [Delta Hotels Bessborough](#) ainsi que le [Hilton Garden inn Saskatoon](#) sont disponibles pour réservation!!

Activités sociales SCMT 2024:

- Course 5 Km: Plus d'information à venir.
- Réception du Président le 23 mai, 18h00 - 20h00, au Remai Modern Gallery (Inscription requise)
- Présentation des affiches scientifique le vendredi 24 mai, 17h00 – 18h00
- Réception des exposants le vendredi 24 mai, 17h30 - 19h30 (Inscription requise)

Sondage sur la transfusion à domicile

La collaboration BEST (Biomedical Excellence for Safer Transfusion) recueille des données sur les pratiques internationales de transfusion à domicile. Depuis la pandémie de COVID-19, il y a eu un regain d'intérêt et des demandes pour la transfusion à domicile afin de mieux servir les patients. Par conséquent, il est nécessaire de comprendre dans quelle mesure la transfusion à domicile est maintenant disponible à l'échelle internationale et de comprendre comment les sites expérimentés ont rendu la transfusion à domicile possible et sécuritaire pour les patients.

Ce sondage vise à déterminer dans quelle mesure la pratique de la transfusion à domicile est devenue « courante » à l'échelle internationale et à déterminer quels sont les politiques, les processus et le flux de travail utilisés par les programmes de transfusion à domicile afin de minimiser les risques potentiels pour les patients. Si vous souhaitez participer à ce sondage, veuillez cliquer sur ce lien:

<https://redcap.link/0hg28qbx>



CSA Z902 – Sang et composants sanguins : Ébauche du document pour consultation

Le groupe CSA est heureux d’annoncer la nouvelle édition de la norme CSA Z902 – Sang et composants sanguins. La version préliminaire est disponible pour consultation:

- Anglais: <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5228>
- Français: <https://publicreview.csa.ca/Home/Details/5229>

Le Groupe CSA vous invite à consulter la version préliminaire et à formuler vos commentaires.

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

2 avril, virtuel / Toronto: Learn transfusion seminar Topic teaching: [Transfusion QI project](#)

4 avril, Chicago & virtuel: [Thrombosis & Hemostasis Summit 2024 of North America](#)

9 avril, Vancouver: AMMI Canada – [CACMID Annual Conference](#)

11 avril, virtuel: [ORBCoN 19th Annual Transfusion Medicine Education Web Symposium](#)

13 avril, Calgary: Alberta [Vein to Vein Conference 2024](#)

11 avril, virtuel: [ORBCON 19th Annual Transfusion Medicine Education Web Symposium](#)

24-26 avril, Winnipeg: [CVVA Annual Conference](#)

25 avril, virtuel: University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: [Perinatal consensus conference recommendations](#)

Consultez la [page Carrières de la SCMT](#) pour toutes les offres d’emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi? Contactez le [Webmestre!](#)

Blogue récent: À venir au courant du mois d’avril, un récapitulatif des [meilleurs résumés scientifiques](#) du congrès CSTM 2023!

Le comité organisateur du Congrès de la SCMT 2023 est reconnaissant du soutien financier des commanditaires suivants:

Commanditaires Platine	Commanditaires Argent	Commanditaires Bronze
CSL Behring Canada	Octapharma	AstraZeneca
Grifols Canada	Takeda Canada	Cerus Corporation
QuidelOrtho		Fresenius Kabi Canada
		Roche